



Press Release

Greifswald, November 1<sup>st</sup>, 2024

## **Enzymicals AG Board of Supervisors Appoints Dr. David Liese as new CEO**

Enzymicals today announced the appointment of Dr. David Liese as its new Chief Executive Officer, following a long-planned succession programme. Dr. Liese will replace Dr. Erik de Vries, who had already announced his intention to retire from Enzymicals earlier this year.

Dr. Liese joined Enzymicals four years ago and has been part of the management team since the beginning of 2022. As Chief Operating Officer, he manages the day-to-day operations of the company. Some of his achievements so far have been a very efficient move of the entire company into new premises, launching a successful system for cost-control and the implementation of a trainee programme for young talents to meet the challenge of skills shortages in today's demographic situation.

This change of management has been planned for a long time. "As agreed with the Supervisory Board, it has been my intention to lead Enzymicals and to find and train a successor for the CEO position. I now see my role as complete and the time has come for Dr. David Liese to shape the future of Enzymicals," said Dr. de Vries. "I wish him and the team much success for the future."

Prof. Uwe Bornscheuer, Chairman of the Board of Enzymicals AG, stated: "On behalf of everybody at and around Enzymicals, I wish to express my deep gratitude to Dr. Erik de Vries for his dedication to the company. He was the key driver to create the "Enzyme Technology Alliance" with our partner companies and has successfully identified a range of new customers. Most importantly, he transferred his decades long experience in industrial biocatalysis to the team of Enzymicals."

"Firstly, I would like to thank Dr. Erik de Vries for his excellent leadership over the past few years and for his guidance and contribution also to my personal development. He has positioned Enzymicals for an exciting future. I am very much looking forward to be leading Enzymicals AG. My team and I will work together with our customers to create a world with more sustainable processes catalyzed by enzymes," added Dr. Liese as the new CEO.

With the advances in biotechnology over the past several years, Enzymicals is excellently positioned in the market as a developer of chemo-enzymatic processes and technologies for pharma, food and beverage, fine chemicals, and chemical industry – for instance technologies for enzymatic polymer degradations – from gram to ton scale.

### About Dr. David Liese

David Liese finished the training as lab assistant at Evonik Industries AG in Essen in 2011. He then studied Chemistry at the University of Duisburg-Essen and obtained his PhD in 2020 at the same university supported with a scholarship of Evonik Industries AG. Since 2020 David is an employee of Enzymicals AG and is part of the management team since 2022 as Chief Operating Officer. David currently is member of the examination board for lab assistants at the IHK Neubrandenburg.

For more information

[www.enzymicals.com](http://www.enzymicals.com)

[info@enzymicals.com](mailto:info@enzymicals.com)

Pressemitteilung

Greifswald, 1. November 2024

## **Der Aufsichtsrat der Enzymicals AG ernannt Dr. David Liese als neuen Geschäftsführer (CEO)**

Enzymicals gab heute die Ernennung von Dr. David Liese zum neuen Chief Executive Officer des Unternehmens bekannt. Dr. Liese wird die Nachfolge von Dr. Erik de Vries antreten, der bereits zu Beginn dieses Jahres seine Absicht bekundet hatte, sich von Enzymicals zurückzuziehen.

Dr. Liese kam vor vier Jahren zu Enzymicals und ist seit Anfang 2022 Teil des Managementteams. Als Chief Operating Officer leitet er das Tagesgeschäft des Unternehmens. Zu seinen bisherigen Erfolgen zählen der sehr effiziente Umzug des gesamten Unternehmens in neue Räumlichkeiten, die Einführung eines erfolgreichen Systems zur Kostenkontrolle und die Einführung der Ausbildung von Chemielaboranten für junge Talente, um dem Fachkräftemangel in der heutigen demografischen Situation zu begegnen.

Dieser Wechsel in der Geschäftsführung ist seit langem geplant. „Wie mit dem Aufsichtsrat vereinbart, war es meine Absicht, Enzymicals zu führen und einen Nachfolger für die Position des CEO zu finden und auszubilden. Ich sehe meine Aufgabe nun als erfüllt an und es ist an der Zeit, dass Dr. David Liese die Zukunft von Enzymicals gestaltet“, so Dr. de Vries. „Ich wünsche ihm und dem Team viel Erfolg für die Zukunft.“

Prof. Uwe Bornscheuer, Vorstandsvorsitzender der Enzymicals AG, erklärte: „Im Namen aller Mitarbeitenden der Enzymicals möchte ich Dr. Erik de Vries meinen tiefen Dank für sein Engagement für das Unternehmen aussprechen. Er war die treibende Kraft bei der Gründung der „Enzyme Technology Alliance“ mit unseren Partnerunternehmen und hat erfolgreich eine Reihe neuer Kunden akquiriert. Vor allem aber hat er seine jahrzehntelange Erfahrung in der industriellen Biokatalyse in das Team von Enzymicals eingebracht.“

„Zunächst möchte ich Dr. Erik de Vries für seine hervorragende Führung in den letzten Jahren und für seinen Beitrag zu meiner persönlichen Entwicklung danken. Er hat Enzymicals für eine erfolgsversprechende Zukunft positioniert. Ich freue mich sehr darauf, die Enzymicals AG zu führen. Mein Team und ich werden gemeinsam mit unseren Kunden daran arbeiten, eine Welt mit nachhaltigeren, durch Enzyme katalysierten, Prozessen zu schaffen“, fügte Dr. Liese als neuer CEO hinzu.

Mit den Fortschritten in der Biotechnologie in den letzten Jahren ist Enzymicals als Entwickler von chemo-enzymatischen Prozessen und Technologien für die Pharma-, Lebensmittel- und Getränke-, Feinchemie- und Chemieindustrie - zum Beispiel Technologien für den enzymatischen Polymerabbau - vom Gramm- bis zum Tonnenmaßstab hervorragend im Markt positioniert.

## Über Dr. David Liese

Dr. David Liese schloss seine Ausbildung zum Chemielaboranten 2011 bei der Evonik Industries AG in Essen ab. Danach studierte Dr. Liese Chemie an der Universität Duisburg-Essen. Unterstützt durch ein Stipendium der Evonik Industries AG promovierte er 2020 an derselben Universität. Seit 2020 ist Dr. Liese Mitarbeiter der Enzymicals AG und seit 2022 als Chief Operating Officer Teil des Managementteams. Dr. Liese ist derzeit Mitglied des Prüfungsausschusses für die Chemielaboranten-Ausbildung bei der IHK Neubrandenburg.

Weitere Informationen unter [www.enzymicals.com](http://www.enzymicals.com) oder [info@enzymicals.com](mailto:info@enzymicals.com).